

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 6, 1977

(3)

The Subcommittee on Childhood Experiences as Causes of Criminal Behaviour met this day at 4:00 p.m., the Chairman, the Honourable Senator McGrand, presiding.

Present: The Honourable Senators Cottreau, Inman, Lucier, McElman and McGrand. (5)

Present but not of the Committee: The Honourable Senators Bosa, Croll, Petten and Thompson. (4)

In attendance: From the Library of Parliament: Mrs. Helen McKenzie, Research Officer.

The Subcommittee resumed consideration of its Order of Reference, dated November 10, 1977,—that it be authorized to inquire into and report upon such experiences in prenatal life and early childhood as may cause personality disorders or criminal behaviour in later life and to consider and recommend such remedial and preventative measures relating thereto as may be reasonably expected to lead to a reduction in the incidence of crime and violence in society.

Witness:

Dr. E. T. Barker, M.D., Mental Health Centre, Ontario Ministry of Health, Penetanguishene, Ontario.

The Chairman introduced Dr. Barker. The witness made an opening statement and then answered questions put to him by members of the Subcommittee.

At 6:15 p.m., the Subcommittee adjourned to the call of the Chair.

ATTEST:

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 6 DÉCEMBRE 1977

(3)

Le sous-comité sur la délinquance imputable aux expériences de l'enfance se réunit aujourd'hui à 16 heures, sous la présidence de l'honorable sénateur McGrand (*président*).

Présents: Les honorables sénateurs Cottreau, Inman, Lucier, McElman et McGrand. (5)

Présents mais ne faisant pas partie du Comité: Les honorables sénateurs Bosa, Croll, Petten et Thompson. (4)

Aussi présent: De la Bibliothèque du Parlement: M^{me} Helen McKenzie, chercheuse.

Le sous-comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi du 10 novembre 1977,—Qu'il soit autorisé à faire enquête et rapport sur les expériences d'avant la naissance et du début de l'enfance qui peuvent provoquer par la suite des troubles de la personnalité ou la délinquance et à étudier et recommander les mesures correctives et préventives y afférentes dont on peut raisonnablement espérer obtenir une réduction de la fréquence des crimes et de la violence dans la société;

Témoïn:

Dr. E. T. Barker, M.D., Centre d'hygiène mentale, Ministère de la santé (Ontario), Penetanguishene (Ontario).

Le président présente le docteur Barker. Le témoin fait une déclaration préliminaire et répond ensuite aux questions qui lui sont posées par les membres du sous-comité.

A 18 h 15, le sous-comité suspend ses travaux, jusqu'à nouvelle convocation du président.

ATTESTÉ:

Le greffier du sous-comité

Patrick Savoie

Clerk of the Subcommittee